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DCH Danmark Uddannelsesudvalg 

Referat 

 

1. Velkomst og nyt fra udvalget 
- 1 min stilhed for Pernille Jørgensen 
- Kort info om formandsberetning 
- Kort orientering om at specieludvalgene skal varetage efter 

uddannelse af kredsinstruktører  
- Evalueringer – Kredsinstruktører modtager ikke evalueringerne, 

der skal kigges på arbejdes gangen. Obs. GDPR.  
- Vi skal sikre bredden på kurser.   
- Budget 
- Besparelse på 50.000.kr – vi skal stå sammen – Vil det være muligt 

at nogle sover sammen, tag toget, kør sammen.  
- Et af vores værdi ord er kvalitet – kan vi stadig sikre en ordentlig 

kvalitet med de besparelser som vi bliver pålagt eller er vi i gang 
med at skabe afvikling.  

- Den gode argumentation for ikke at godkende besparelse  
- HB kommer med et forslag om kontingent stigning på det 

kommende landsmøde.  
- Hvis der er ledige pladser på et kredsinstruktører kursus, så fyld 

op med lokalforeningsinstruktører.  
- Er der medlemsmangel eller handler det mere om der ikke har 

været handlet med rettidig omhu fra HB.  
- KUU oplever pt. Ikke at de ikke har reduceret tilmeldinger til deres 

kursuser for lokalforeningsinstruktører, hvis dette sker meldes det 
ind til LUU.  

- Der skal sikre at det gode samarbejde mellem KUU og LUU 
bevares.  
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- Forretningsgang i forholdt til vores tidsperspektivet på besvarelse 
af mail.  

- Hvis man som kreds instruktør udebliver fra et kursus uden afbud, 
vil udgiften på kursuset sendes til kredsen.  

- Er det muligt med korter frister på tilmelding/ afbud i forholdt til 
booking på Fjeldsted.  

- Besparelse på det sociale ønsker Kredsinstruktørerne ikke 
- Evalueringer på kredsinstruktører aspiranter 
- Skema sendes ud til kredsinstruktører aspiranter 
 

 

2. Valg af referent:   
- Lotte 

 
 

3. Gennemgang af Kørselsbilag og tidsfrister 
- Kørselsbilag gennemgås, da der opleves alt for mange fejl. 

Fremadrettet sendes de retur. Obs tidsfristen er 14 dage.  
 

 

4. Drøftelser af aspiranter med diagnoser 
- Hvad gør vi nu,  
- Har vi brug for noget mere – efterudd, retningslinjer 
- Ink. Formiddagspause 
- Arbejdsarkene modtaget og der kan vurderes om der evt. er 

behov.  
 

5. IGU eksamen oplæg fra Susan Aino  
- Nedsatte en arbejdsgruppen i 2024 – oplæg og afprøvning af 

eksamen i 2025.  
- 50 spørgsmål 35 IGU og 15 til overbygning  
- 20 min til en overbygning 
- 60 min til IGU og overbygning  
- Ingen hjælpemidler  
- Man skal som minimum have 34 korrekte svar på 50 spørgsmål  
- Ved en over bygning skal man minimum have 11 korrekte svar.  
- Dem som var til prøveeksamen – god tid – fedt man for en 

uddannelse – sunde fornuft – sværhedsgraden – rund forløbet af. 
- Sikre at det bliver afmystificeret under uddannelsen.  
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- Hvordan sikre vi variation af spørgsmål  
- Der er lagt op til det er en aften eksamen  
- Skal man digitalisere eksamen på sigt.  
- Vi er nået til at have et ståsted.  
   

 
 
LUU retningslinjer  

- Spørgsmål fra kredsinstruktørerne, ud fra modulbeskrivelserne  
- Skabelon til eksamensdiplom  
- Susan tilbyder at komme ud i kredsene og  støtte til den første 

eksamen, mod betaling af kørsel.  
- Dem som startet op i 2024 kan tilbydes til eksamen, men efter 1. 

jan. Skal alle til eksamen.  
- Der arbejders videre med disse retningslinjer – Virtuelt møde med 

KUU – Dato 26.03.2025 
 
 

 
 
 

6. Frokost 
7.  Drøftelse af brug virtuel undervisning på IGU 

- Sparring 
- I forbindelse med sygdom 
- Der blev drøftet online undervisning på IGU-modulerne - her var 

den overvejende stemning, at vi ikke skulle gå den vej nu, men at 
der var nogen KI'ere som var positive overfor det men nok mere 
på den lange bane. Det ville kunne accepteres hvis en 
lokalforeningsaspirant var med via Zoom, men det skulle være 
undtagelsen for IGU'en handler også om "at blive en del af DcH" 

- Der var en mere positiv indstilling til forudplanlagte online 
kurser/webinarer/uddannelse - men også at der jo var en masse 
uafklarede spørgsmål om det praktiske.  
 

- Men ingen videooptagelser og dele ud med andre. 
- Det er forsøgt i en kreds en enkelt gang. Der opleves ikke at det er 

hensigtsmæssigt.   
- Der opleves ikke det bliver god undervisning 
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- Undervisning skal tilpasses, hvis det skal være en mulighed.  
- Der skal være tekniks support 
- Der sælges undervisning online mange andre steder 
- Ved sygdom – kan man lave opsamling på KUU-plan  
- Er der noget her der kan være med til at fremtidssikre DcH  
- Aspiranter går glip af det sociale  
- Er undervisning til akut pga. sygdom eller planlagt undervisning  
- Vores værdi ord som fællesskab mister vi dette ved online 

undervisning,  
- Sparring og networking er ikke en mulighed. Motivation og det 

kan være svært at følge med. Online lærings miljø er ikke optimal i 
forholdt til dette.  

- Kan en undervisnings dag blive optimeret med online 
undervisning  
 
 

 
 

7. A Webinar 
- Onlineundervisning – til herrer og fru Jensen  
- Efteruddannelse til kredsinstruktør eller lokalinstruktører 
- Appetizer så man for lyst til mere  
- Respekten for hinanden.  
- En snak med HB om hvordan det kan fungere  
- Sælg varen med en god kvalitet, så er der penge i det.  
- Hvalpesiden har gammelt info. Annette H tager det med til HB, 

hvem der skal varetage hvalpe siden  
- Hvis kredsinstruktørerne laver dette, skal vi have nogle 

retningslinjer, hvor penge lander.  
- Medlemsunivers – kun adgang for medlemmer.  
- Vi er alle DcH medlemmer og ikke gruppe inddelt.  
- LUU kontakter Webmaster og Jan for at hører om det er muligt.  

 
 

   

8.  Udarbejdelse af spørgsmål til IGU-eksamen 
- Sendes til Uddannelse@dch-danmark.dk  
- Der oprettes et arkiv, hvor i har adgang til at læse spørgsmålene 

men ikke kan redigere i dem.  

mailto:Uddannelse@dch-danmark.dk
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-  
 

9.  Evt.: 
 

- HB motivere deres forslag de har stillet til udvalget. 
- Der spørgers indtil om man kan rykke samlingen til efter kredsens 

generalforsamlinger, så man har de nye udvalgsformænd med.  
- Hvordan skal kredsinstruktører tilmelde sig efteruddannelse ved 

specialeudvalgene.  Tages med på formandsmødet – HB sidder 
med denne opgave pt., omkring rettigheder til DcH tilmeld  

- Dispensation til en kredsinstruktør – skal det være en mulighed – 
kig på den enkelte kredsinstruktører – merit til kreds instruktører 
– hvor strikes retningslinjerne skal være eller skal der gives elastik, 
– Skal modulbeskrivelse uddybes i forholdt til mennesker og hund  

- Hvornår er man færdig uddannet som lokal foreningsinstruktør – 
klubformænd og lokalforeningsinstruktør er usikker.  

- Interesseområde Hooper, familiehund og nosework mangler 
opdeling  

- Udvidet modul beskrivelser – undervise hundetræner  
 

 
 

10. Næste samling 14.02.2026 Sidste weekend i uge 7. Det er måske ikke 
en god ide. 

 


